
 

ACTA NÚM. 02/2023
Expt. PLN/2023/02.

 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 16 DE MARÇ DE 2022.

Data: 16 de març de 2023. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 22:00 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del dia setze de mar de dos mil vint-i-tres, es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa 
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, constituïda excepcionalment de forma no 
presencial en sessió celebrada telemàticament, presidida pel Sr. Alcalde-President Sr. Jordi Janés Girós, amb 
l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament, i la del Secretari Sr. Pere Biedma Agüera, que certifica

ASSISTENTS: 
 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidora-Tinent d’Alcalde:
Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)

Secretari
Sr. Pere Biedma Agüera.

Regidors/es:

Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT).
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).
Sr. Josep Sicart Arbonès (SA)
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).
Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC)

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades següents:  

Durant tota la sessió les regidores: la Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC) i  la Sra. Gemma Escar Paris (PSC).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
Es considera adient mantenir les mesures de prevenció i seguretat sanitària en les celebracions plenàries, per la 
qual cosa, d’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, del 31 
de març i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de 
transport públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que es 
dona publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al servei de 
l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2; la sessió es realitzarà sense 
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públic presencial, donant publicitat mitjançant la emissió habitual de televisió en directe des de la seu electrònica 
municipal. 

A tal efecte es celebra la sessió extraordinària prèvia convocatòria i publicitat efectuada amb l’antelació i forma 
reglamentària, amb quòrum d’assistència suficient. 

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent

ORDRE DEL DIA:

1.- Expedient 646/2023. PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA MC4. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER MAJORS 
INGRESSOS.

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 06/03/2023 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS

 

Primer. En relació  amb l'expedient  relatiu  a  l'aprovació de l'expedient  de modificació  de crèdits  núm. 4 del 
Pressupost 2022 prorrogat per al  2023, en la modalitat  de crèdit  extraordinari  finançat amb càrrec a majors 
ingressos per subvencions i crèdit per finançar la inversió. Amb data 02/03/2023, es redacta informe d’intervenció 
com a proposta de modificació de crèdit a plantejar a la Comissió d’Hisenda.

Segon.  Amb data  06/03/2023,  i  davant  l'existència  de despeses  que no  poden demorar-se  fins  a l'exercici 
següent i  pels quals no existeix crèdit,  la comissió d’Hisenda acorda per unanimitat incloure al pròxim ple la 
proposta de modificació de crèdit  segons informe d’intervenció.

Tercer. Amb data 09/03/2023, l'Alcaldia va emetre la corresponent Memòria on es recullen els detalls de la 
modificació de crèdits a realitzar, mitjançant la modalitat de crèdit extraordinari.

Quart. Amb data 10/03/2023, es va emetre informe Jurídic sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir.

Cinquè. Amb data 10/03/2023,  es va emetre informe d'Intervenció pel  qual  es va informar favorablement  la 
proposta d'Alcaldia i, amb data 10/03/2023, es va elaborar Informe d'Intervenció sobre el càlcul de l'Estabilitat  
Pressupostària.

A la vista dels anteriors antecedents, tenint en compte la normativa d'aplicació,  es considera que l'expedient 
s'està tramitant conforme a la legislació aplicable procedint la seva aprovació pel Ple de conformitat amb l'article 
22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 

Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent 

 

ACORD:

 

PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 04/2023 del Pressupost en vigor, en la 
modalitat de crèdit extraordinari finançat amb càrrec a majors ingressos per subvencions i crèdit per finançar la 
inversió, d'acord al següent detall: 

Les aplicacions que han de crear-se al  Pressupost  municipal  per fer front  a  les referides despeses són les 
següents:

1.- Despeses.

Pressupost Despeses-Crèdit extraordinari
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Org. Prog. Econom. Descripció Import

420 453 6191705 REGENERACIÓ EN CALENT LATERAL AUTOVIA 142.061,74  

290 333 6222002 CASA MONTAGUT 319.977,75

TOTAL 462.039,49

2.- Ingressos

a) En el cas de majors ingressos:

Altes en Conceptes d'Ingressos per subvencions

Org. Prog. Econom. Descripció Import

420 7510004 REGENERACIÓ EN CALENT LATERAL AUTOVIA 99.443,00

290 7510003 CASA MONTAGUT 159.988,00

TOTAL 259.431,00

b) En el cas de passius financers-crèdit per finançar les inversions: 

Altes en operacions de crèdit

Org. Prog. Econom. Descripció Import
450 9132202 REGENERACIÓ EN CALENT LATERAL AUTOVIA 42.618,74

450 9132202 CASA MONTAGUT 159.989,75

TOTAL 202.608,49

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, apartats a) i b), del Capítol I del  
Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, 
desenvolupat pel Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, que són els següents:

a)  El  caràcter  específic  i  determinat  de la  despesa a  realitzar  i  la  impossibilitat  de  demorar-ho  a exercicis  
posteriors.

b) La inexistència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat específica, que 
haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica.

Fer  constar  que  la  present  modificació  es  realitza  sobre  el  pressupost  prorrogat  vigent  per  a  2023,  que 
s’incorporarà com tal per al pressupost que s’aprovi per a 2023.

SEGON.  Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el  Butlletí Oficial de la Província, per 
quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el 
Ple.  L'expedient  es  considerarà  definitivament  aprovat  si  durant  el  citat  termini  no  s'haguessin  presentat 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El Sr. Manel Ezquerra en representació del grup de SA manifesta conformitat amb la proposta per tal de poder 
accedir a les sol.licituds de subvenció corresponents.

2.- El Sr. Santi Pelegrí en representació del grup d’ERC manifesta la seva conformitat, posant en valor la tasca 
de l’AODL en el seguiment i obtenció de subvencions que realitza.

3.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés es reitera en la necessitat de la modificació i dona per finalitzada la deliberació.

Posada a votació la proposta, amb l’assistència 11 dels 13 regidors que formen el nombre legal del Ple, resta 
aprovada per unanimitat.
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2.-     Expedient 3103/2022. APROVACIÓ DEL PRESSUPOST, BASES D'EXECUCIÓ, PLANTILLA ORGÀNICA I   
RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL PER A 2023.

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 06/03/2023 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Primer. S’ha confeccionat el Pressupost general d'aquest Ajuntament corresponent a l'exercici econòmic 2023, 
les corresponents Bases d’Execució, Plantilla orgànica i Relació de Llocs de Treball,   amb la documentació que 
disposen els articles 168 i 169 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l'article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el  
capítol I del títol VI de la Llei 39/1988.

Segon. La  Intervenció  en  data 27  de  febrer  de  2023 emet  informe sobre  el  que preveu l’article  168.4  del 
TRLLRHL,  i  el  27 de  febrer  de 2023,  es  lliura informe d'avaluació  del  compliment  de  l'objectiu  d'estabilitat  
pressupostària, deixant pendent el càlcul de l’objectiu de la regla de la despesa al moment de la liquidació, fent  
constar que continuen suspeses de les regles fiscals per a 2023.

Tercer. Vist l’informe de secretaria del dia 20 d’abril de 2023. 

Quart. Un cop entregada la proposta als diferents grups polítics que conformen la corporació i vist el dictamen 
favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda adoptat en sessió del dia 06 d’abril de 2023.

Cinquè. El pressupost ens permet conèixer quins recursos corrents esperem disposar per atendre les previsions 
de despeses corrents derivades dels serveis preexistents, generalment acceptats per tots els grups municipals. 
Així  com els  ingressos de capital  i  financers previstos per  atendre  les inversions previstes,  la  gran majoria 
aprovades durant l’exercici anterior i  incloses en programes de subvencions de la Diputació, la Generalitat o 
l’Administració de l’Estat.  Per tant es considera molt important, pels interessos generals de la corporació, que els 
pressupostos  es  puguin  aprovar  per  donar  compliment  de  les  funcions  pròpies  municipals  i  per  acreditar 
l’existència de disponibilitat pressupostària per accedir a les diverses subvencions, sense perjudici de la seva 
modificació tant per qüestions d’execució o com pels criteris dels programes dels grups polítics municipals, més 
en aquest any electoral.

Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent 

ACORD:

PRIMER. Aprovar inicialment el pressupost general de l'Ajuntament de Alcarràs, per a l'exercici econòmic 2023 
amb el següent resum per capítols:

INGRESSOS - RESUM PER CAPÍTOLS PER  ECONÒMICA

CAP. CONCEPTE P.I. 2023 % relatiu P.I. 2022
% 

relatiu Dif.

1 IMPOSTOS DIRECTES 4.021.205,58 € 35,21% 3.989.226,00 36,40% 0,80%

2 IMPOSTOS INDIRECTES 130.000,00 € 1,14% 102.000,00 0,90% 27,45%

3 TAXES I ALTRES INGRESSOS 1.844.030,00 € 16,15% 1.780.946,00 15,67% 3,54%
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4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.358.218,77 € 29,41% 3.216.896,73 28,30% 4,39%

5 INGRESSOS PATRIMONIALS 122.048,80 € 1,07% 74.330,50 0,65% 64,20%

  INGRESSOS CORRENTS 9.475.503,15 82,98% 9.163.399,23 80,62% 3,41%

6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS REALS 46.527,96 € 0,41% 20.000,00 0,18% 132,64%

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 933.920,70 € 8,18% 996.820,92 8,77% -6,31%

  INGRESSOS DE CAPITAL 980.448,66 8,59% 1.016.820,92 8,95% -3,58%

  INGRESSOS NO FINANCERS 10.455.951,81 91,57% 10.180.220,15 89,57% 2,71%

8 ACTIUS FINANCERS 1.000,00 € 0,01% 1.000,00 0,01% 0,00%

9 PASSIUS FINANCERS 962.115,59 € 8,43% 1.185.107,38 10,43% -18,82%

  INGRESSOSS FINANCERS 963.115,59 8,43% 1.186.107,38 10,44% -18,80%

  TOTAL 11.419.067,40 100,00% 11.366.327,53 100,00% 0,46%

DESPESES - RESUM PER CAPÍTOLS   PER ECONÒMICA

CAP. CONCEPTE P.D. 2023
% 

relatiu
P.D. 2022 % relatiu Dif.

1 DESPESES DE PERSONAL 3.863.350,00 € 33,83% 4.136.923,00 32,81% -6,61%

2
DESPESES CORRENTS EN BENS 
I SERVEIS

4.343.545,00 € 38,04% 3.994.228,94 35,14% 8,75%

3 DESPESES FINANCERES 133.900,00 € 1,17% 72.400,00 0,64% 84,94%

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 177.302,00 € 1,55% 188.683,00 1,66% -6,03%

5 FONS DE CONTINGÈNCIA 456.572,85 € 4,00% 29.020,00 0,26% 1473,30%

  DESPESES CORRENTS 8.974.669,85 78,59% 8.421.254,94 69,52% 6,57%

6 INVERSIONS REALS 1.922.187,55 € 16,83% 2.313.362,59 20,35% -16,91%

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 25.500,00 € 0,22% 25.300,00 0,22% 0,79%

  DESPESES DE CAPITAL 1.947.687,55 17,06% 2.338.662,59 20,57% -16,72%

  DESPESES NO FINANCERES 10.922.357,40 95,65% 10.759.917,53 94,66% 1,51%

8 ACTIUS FINANCERS 4.010,00 € 0,04% 4.010,00 0,04% 0,00%

9 PASSIUS FINANCERS 492.700,00 € 4,31% 602.400,00 5,30% -18,21%

  DESPESES FINANCERES 496.710,00 4,35% 606.410,00 5,34% -18,09%

  TOTAL 11.419.067,40 100,00% 11.366.327,53 100,00% 0,46%

SEGON. Aprovar les Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2023, que comprenen les adaptacions de 
les disposicions generals  en matèria pressupostària a l’organització i  circumstàncies d’aquesta administració 
municipal,  redactades conformement  al  que preveu l’article 165 del  Text Refós de la  Llei  reguladora de les 
Hisendes Locals.

TERCER. Aprovar la plantilla de personal funcionari i laboral de l’Ajuntament per l’any 2023, d’acord amb els 
documents que figuren a l’expedient del pressupost.

QUART.  Aprovar les retribucions del personal per a l’exercici de 2023 que es fixen en el quadre retributiu que 
consta a l’expedient del Pressupost General per a 2023, amb efectes de l’1 de gener del 2023.

CINQUÈ. Malgrat allò previst a l’article 12 de la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària, no 
es fixa límit màxim de despesa no financera, dins de l’objectiu d’estabilitat pressupostaria i la regla de despesa, ja 
que està vigent la suspensió de les regles fiscals abans esmentades.

SISÈ. Exposar  al  públic  el  pressupost  general  per  al  2023,  les  bases  d'execució  i  la  plantilla  de  personal 
aprovats, durant un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i en 
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el taulell d'anuncis de l'Ajuntament, a l'efecte de la presentació de reclamacions pels interessats.

Durant  l’esmentat  termini  l’expedient  complert  estarà a disposició  pública pel  seu examen,  si  durant  aquest 
termini no es presenta cap reclamació, el pressupost es considerarà aprovat definitivament sense necessitat de 
nou acord exprés

SETÈ. Publicar  el  pressupost,  un cop aprovat  definitivament,  en el  Butlletí  Oficial  de  la  província  de Lleida 
resumit  per  capítols i  remetre còpia de l’expedient a la Generalitat  de Catalunya i  al  Ministeri  d’Economia i 
Hisenda.

Seguidament l’Alcalde Sr. Jordi Janés informa que els responsables de les diferents àrees de govern exposaran 
les línies pressupostàries que es proposen aprovar exposant el següent:

1.- L’Alcalde Sr.  Jordi Janés, exposa que avui  presentem els  pressupostos per  l’any 2023,  a  diferencia dels 
anteriors aquesta vegada es fa dins dels tres primers mesos de l’any, un pressupost que s’elabora en un any 
electoral, però el nostre compromís era tenir els pressupost aprovat quan pertoca que és a principi d’any, una 
petició reiterada pels altres partits, un cop reunits amb els partits a l’oposició per que ens presentessin les seves 
esmenes, avui el portem a votació. Uns pressupostos austers i que és veu reflectit el treball d’aquest equip de  
govern a l’hora de cercar subvencions per a inversions i així tenir més diners per a d’altres subvencions.  Cal  
recordar que el pressupost de l’any anterior es va aprovar al mes de maig, ja vam dir al dia de la seva aprovació  
que per temes de terminis d’execucions de les obres no es podrien començar o finalitzar en aquell any, algunes 
inclús ara s’estan executant.

L’any 2022 ha estat un any molt complicat de gestionar una escalada en el preus energètics de materials 30/40% 
i de personal 5,5% i els interessos bancaris de quasi fins el 4% entre 2022 i 2023, amb uns increments que feia  
dècades que no és recordava, van fer que optéssim per la contenció, el seny català, i  aturar obres com reforma 
casa Montagut,  canonada d’aigua, parc de la via,  plaça fortí.  Vam preferir  veure com evolucionaven aquest 
increments els mesos següents i si això ens afectava a  la tresoreria. Avui ens trobem amb un pressupost que 
arrossega diverses inversions provinents de l’anterior anualitat, moltes d’elles amb subvencions i que el termini 
d’execució és imminent, i /o les adjudiquem o les incorporem al pressupost o les perdem, com avui és diran al 
transcurs del ple. També s’incorpora a partir del mes de maig les retribucions dels regidors a govern, degut a que 
a dia d’avui som 4 regidors i la tinència d’alcaldia no percep tampoc el seu complement.

Des de l’equip de govern volem treballar per les persones, poder donar la màxima qualitat de vida al nostre 
municipi, un serveis de qualitat com és l’educació, així com la seguretat, volem que la nostra gent gran gaudeixi 
dels anys de vida amb les millors condicions, volem que la neteja viaria sigui admirable per altres municipis i 
poder continuar oferint la cultura com a element basic d’Alcarràs, volem tenir carrers places i parcs amb les 
millors condicions per poder gaudir  de la nostra vila.  En aquest pressupost voldria destacar  algunes de les 
inversions destacables i dels eixos de govern:

-La Màquina de neteja viaria, pressupostada amb 220.000€, com s’ha pogut comprovar la actual maquina petita 
de  neteja  viaria  no  pot  assumir  total  volum  de  deixalles  que  troba  pel  carrer.  Som  un  poble  de  10.500  
empadronades i això és nota a les places i carrers, Com a equip de govern volem tenir el poble el més net 
possible i en cas de factors climatològics adversos poder reaccionar amb rapidesa.

-Urbanització als terrenys del  Saladar.  Com és sabut fa  pocs mesos vam ser sabedors que el  departament 
d’Educació construiria un nou institut, però per poder donar cabuda als nois i noies que surten aquest curs de 6é  
és construiran  uns mòduls  prefabricats  al  costat  de l’escola parc del  saladar  que provoca que l’ajuntament 
haurem d’urbanitzar de manera immediata els carrers i accessos a les piscines amb una primera inversió de 
117.700€, així com treballar per a incorporar al pla urbanístic d’Alcarràs l’espai de construcció del nou i definitiu 
edifici als terrenys també del Saladar.

-També en aquest  ple  de pressupostos hem d’incorporar  la  inversió de la  Casa Montagut,  degut  a  que els 
terminis de licitació son els propers mesos i de no ser així perdríem la subvenció de 159.000€ que es les 50% del 
cost total de l’obra. En el mateix cas ens trobem en la intersecció de la canonada d’aigua als dipòsits amb una 
subvenció de 159.000€

-Rotonda plataforma 150, com ja vam informar, hem rebut una subvenció de 150.000€ provinents del servei 
català de transit per poder urbanitzar amb forma de rotonda i millora de les voreres i passos de vianant i millorar  
la seva seguretat, avui  es una zona de pas de alumnes de primària i  secundaria,  pressupost total  de l’obra 
204.000€.
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-Continuem invertint amb el pla de camins, com ve s’ha vist els darrers anys hem pogut arranjar amb asfalt en 
calent els camins de Montagut, del pantà de l’arròs, el camí del cap de la vall, així com el darrer el camí de  
Monral, paral·lelament seguim fent treballs de reparació amb soteig , aquest any pressupostat amb 340.000€
 
-Continuem invertint amb sostenibilitat i energies renovables, a part detenir previst instal·lar planells solars al 
Casino, Comtes de Torregrossa, Parc del Saladar, proposem també posar-ne a la biblioteca i a l’escola bressol , 
inversió en plaques solars de 77.386€

-En l’àmbit cultural continuarem apostant per la cultura i mantindrem en la mesura del possible les activitats 
anuals, tot i això em volgut reduir la partida de la festa major, hem aconseguit una subvenció de 25.000€ del 
departament de cultura per rehabilitar una part de la església d’Alcarràs i per part del bisbat de Lleida 12.500€ i  
l’ajuntament posarà la resta fins arribar als 50.000€ del cost de l’obra, cal destacar que serà una obra parcial, ja 
que rehabilitar-la en la seva totalitat ascendeix molt més.

En l’apartat dels ingressos. Tot i aquest increments de despeses, personal, interessos, subministres  vam decidir 
no pujar impostos, això vol dir que el marge per la inversió haurà de ser majoritàriament a base de crèdits, sabem 
que a partir del últim trimestre de l’any vindran uns impostos de l’ICIO de les instal·lacions dels parcs solars que 
permetran al equip de govern escollit per les urnes, poder decidir invertir en reducció de l’endeutament o be una 
part a inversió.

Gracies a la contenció, els propers dies podrem dur a terme la Reducció  d’amortització del crèdit del cementiri 
del  Saladar  amb  150.171€  corresponent  a  la  part  de  la  subvenció.  M’agradaria  destacar  que  les  arques 
municipals avui gaudeixen de bona salut a l’hora de la tresoreria del 30% de endeutament, recordem que el 
màxim està en el 75% i el 110% en l’autoritzat, i que avui en fons propis tenim 2.125.000,00 € , recordeu que de  
trobar-nos amb 1.200.000€ de pòlisses de  crèdit  cobertes fins les dents,  avui  només tenim una pòlissa  de 
500.000 € sense disposar, aquest pressupost es pot dur a terme per estar en suspens les regles de la despesa. 

A dos mesos de les eleccions municipals queda palès que el nou equip de govern que entri a dirigir el nostre 
ajuntament trobarà la caixa en disposició de fer front al pagament recurrents de cada mes sense problemes de 
tensions de tresoreria. Be crec que amb aquesta exposició queden clares les nostres línies de govern.

Paso la paraula a la Regidora Ester Ibars que exposarà la regidoria de hisenda i esports

2.- La regidora delegada Sra. Ester Ibars, com a regidora hisenda, tot i que l’alcalde molt ja ho ha destacat i 
exposat, però crec que es el que ens caracteritza a tot l’equip de govern, es que son uns pressuposts realistes, el 
mes austers possibles, dins les possibilitats d’ingressos i despeses de l’ajuntament, perquè a la vegada son uns 
pressupostos que no volen deixar fora cap sensibilitat, cap grup de la societat de la nostra població, petits, joves i 
grans, agricultors, ramaders, sector servei, industria, etc. i per això no hem reduït ( ni hi ha pas cap intenció), cap 
servei per a tenir un estalvi en despesa, es redueix en el que es pot alguna despesa, tot i que sabeu que no es 
fàcil reduir una despesa i donar un molt bon servei, però en la mesura que es pot s’intenta buscar un equilibri.  
Tampoc s’han incrementat les aportacions que els nostres veïns han de suportar donat els temps que corrent per 
a les llars i famílies. 

Penseu que fem mans i mànigues per a poder fer els pressupostos, ja què amb la pujada dels IPCS als sous,  
materials i serveis, a la pujada dels consums energètics (llum, gas i carburants), a la pujada dels interessos, que 
estem suportant, a les normatives fiscals que des de intervenció ens marquen, que això ha canviat i molt en 4 
anys, nosaltres volem seguir donant el màxim servei de qualitat possible als nostres veïns perquè davant de tot 
son les persones i  el  nostre poble.  Que encara necessitem més? Si,  que necessitem uns carrers amb més 
condicions, si? Que necessitem més espais públics, si?, etc, però ara explicaré el perquè.

Uns pressupostos, que tal i com ja vaig dir ens els anteriors el capítol d’inversions, son un reflexe, del que es 
podria fer, però no es pot arribar a fer tot, perquè tal i com hem vist amb els ingressos corrents sols en tenim prou 
per a les despeses corrents, no dona per a fer inversions amb diners propis, per tant es valora cada moment el 
que es convenient fer amb la  subvenció i amb crèdits bancari, que si una inversió es prou necessària per al bon 
servei de la nostra població, es pot fer un crèdit doncs encara tenim el % del deute molt baix, però no es ni som 
de fer i així ha quedat demostrat unes inversions en un any amb 1.000.000€ de crèdit, només s’ha fet crèdit per 
aquella inversió necessària, que tot i fer durant 4 anys seguits un crèdit (el dels terrenys del saladar, el magatzem 
de la brigada i el del camí salada i del biolap la part de l’ajuntament....) hem aconseguit reduir el deute. I amb el 
més important, seguim tenint el mateix deute a c/t des de que es va reduir del 1.200.000 a única pòlissa de 
500.000 per a poder anar pagant despeses generals.

Pel que fa a les altres regidories meves, serveis socials, salut i dona, cal destacar, que hem aconseguit per fi, tot i 
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haver estat tancat 1 any, traspassar el servei atenció als nens i nenes, el SAD al consell comarcal, teníem molts  
problemes de personal i contractacions, donat les poques hores que s’ofereix el servei, ara esperem que es 
pugui perllongar el servei i donar-lo de qualitat. Perquè seguim apostant per la gent, amb tallers e memòria, amb 
cursos  de  formació,  català,  d’alfabetització,  prevenció  de  violències  masclistes,  acollida  per  a  persones 
nouvingudes, etc.

Treballem malgrat la oposició sempre diu que deixem pocs diners a l’àrea de la dona, perquè creiem que es pot 
treballar des de moltes altres àrees, com així estem fent, amb cultura, amb la biblioteca, amb els joves, perquè 
cada àrea ja te la responsabilitat, de treballar amb la mirada d’impulsar la igualtat de la dona, amb diversitat de 
gènere i per la inclusió.

En l’àrea d’esports seguim estan al costat de les entitats i clubs, en l’organització d’esdeveniments, tornejos, 
campionats, etc, la veritat es que dona bo, que el teixit associatiu en aquest últims mesos i ara, estan amb 
iniciativa, amb ganes i empenta, que desprès els anys que portàvem era molt necessari, doncs els pressupostos 
reflecteixen tot el que les nostres entitats necessiten, mantenir unes instal·lacions adequades a les necessitats,  
pavellons, piscines, camp de futbol, etc, per a que en pugui gaudir tota la població, i com es pot comprovar, 
seguim amb les subvencions a totes les entitats en la mesura que es pot i necessiten. I tot això repeteixo es el 
reflexe de les despeses del nostre ajuntament i per les quals nosaltres apostem a cada àrea. 

3.- El regidor delegat Sr. Gerard Companys manifesta respecte a ensenyament que continuaran apostant pel Pla 
educatiu  de l’Entorn ajustats a la  subvenció atorgada,  continuaran apostant per  l’escola de música i  dibuix, 
especialment estudiem la repercussió de l’increment de costos de la nova licitació del servei  de l’escola de 
música, en quant l’escola bressol ha hagut un increment de subministraments com a la resta de serveis,  com 
passa també a les escoles públiques a les que donem subministraments de llum i gas. En quan a Joventut no 
s’han imputat  els sous de garantia  juvenil  que s’incorporaran si  ens atorguen la subvenció.  Apostem per la 
formació dual i la Cooperativa Obrim Portes. Continuarem amb els Balls del Casino. En Patrimoni Històric tenim 
el Pou de gel fonamentalment subvencionada per Cultura, també la pintura de l’església amb subvenció església 
i conveni amb el Bisbat. Hem reduït 20 mil euros en festes majors i 30 mil en actes institucionals per la necessitat  
d’ajustar  partides  degut  a  l’increment  dels  costos  energètics.  No  obstant  continuaran  buscant  totes  les 
subvencions possibles per dur-los a terme si es poden assumir.

4.- El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa exposa respecte a urbanisme ja han estat explicades anteriorment. En 
quant  les àrees d’agricultura,  ramaderia  i  camins  que continuaran recolzant  a  les empreses i  a  les entitats 
associatives dels sectors agrícoles i ramaderes de la nostra població, especialment en les celebracions anuals de 
les jornades agrícoles i ramaderes que habitualment celebrem, així com en recolzar totes les iniciatives que es 
proposin pel sector, també del Patronat Municipal d’Ajut al Jove Agricultor. 

Respecte als camins continuem fent un esforç important destinant un 50% pel soteig i l’altre 50% per l’asfaltat en 
calent de camins. Aquest any preveiem adquirir una nova picadora per la neteja de cunetes i una reparació del 
tractor.  

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup de SA, manifesta el següent: A veure. El primer que ha de fer un govern es tenir 
transparència i empatitzar amb tots els grups municipals per tal d’arribar a acords. Sobretot quan es tracta de  
treballar per l’interès general. Ens explicarem: 

En primer lloc: Al juliol passat es van aprovar els pressupostos 2022, tot i que no estàvem d’acord amb algunes 
polítiques de despesa,  (per  exemple despeses de promoció  personal  a  través de  mitjans de comunicació  i 
algunes  despeses  innecessàries),  vam permetre,  en  un  exercici  de  responsabilitat  i  benefici  a  la  institució, 
aprovar els pressupostos perquè hi depenia algunes coses imprescindibles per l’agilitat i bon funcionament de 
l’ajuntament. No estàvem d’acord en diversos temes, per un costat es gastava més que mai, per l’altre gairebé 
totes les inversions anaven associades a nous crèdits (per cert inversions que no s’han complert) i per últim no 
es va fer cas a la esmena on demanàvem que s’ajustés el capítol   de personal en consonància a les places 
ocupades en aquell  moment,   per així,  tindre un pressupost més realista.  Ara sí, no tenieu altra sortida per 
quadrar el pressupost.  Queda clar que la nostra proposta pel 2022 s’avançava amb el temps i coincideix amb les 
recomanacions  del  departament  d’intervenció  actual,  però  destapa  una  cosa  important  a  la  vegada  que 
preocupant. No vau voler fer cas a les alertes de la preocupant situació econòmica que es presenta  quan les 
despeses corrents superen els ingressos que té l’Ajuntament. 
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En segon lloc, després de dos mesos més, al setembre del 2022, es van aprovar la liquidació dels comptes 
generals del 2021, uns comptes els quals sí sortien mitjanament bé, era per les inèrcies que portàvem gràcies al  
canvi aplicat en la contenció de la despesa des de l’inici de legislatura i mantinguda mentre vam estar governant 
fins a l’agost del  2021 (exercici  en qüestió que estàvem aprovant en aquell  moment). No és normal  que al 
setembre del 2022 esbombeu a bombo i platillo que hi havia un romanent d’1,7 M € i un estalvi net de 1,3 M € 
quan sabeu que el paper ho suporta tot i aquests números no s’ajusten a la realitat econòmica tal com heu 
intentat vendre. Són uns paràmetres comptables importants però és lleig jugar a confondre. La realitat és que vau 
fer un gir a les polítiques de contenció de la despesa de l’inici de legislatura.  Polítiques difícils d’aplicar, ja que és 
molt fàcil gastar i  molt difícil  retallar. Com per exemple: -Ellminació de lloguers, -No reposar substitucions de 
baixes  de  llarga  durada,  ni  de  vacances  ni  alguna plaça  de  treballador  que  havia  plegat  o  jubilat. -Anular 
despeses pressupostades en mitjans de comunicació,  etc.   Jugar amb la paraula “estalvi  net”  es un joc de 
paraules facilón i poc realista i a la gent no se la pot enganyar. Si fos veritat que tenim estalvis, com és que 
qualsevol inversió ja sigui de 50.000 € o de 150.000 € necessita d’un nou crèdit al banc o d’una modificació de 
crèdit pressupostari per pagar despeses com per exemple amb l’augment de la energia?. expliqueu-ho bé si us 
plau, sense estratègies de jugar a confondre i la gent ho entendrà. 

En tercer  lloc,  a l’hora de valorar aquest  projecte de pressupostos també hem de fer una valoració  de les 
polítiques generals que s’apliquen.  I per això hem de dir que pel que fa a polítiques constructives per resoldre 
problemes i buscar solucions amb els temes espinosos poca cosa heu fet, us heu dedicat durant dos anys al Sí a 
tot  de la  típica i  obsoleta  política d’augmentar  despesa amb polítiques  clientelars.  Tot  plegat,  poca valentia 
política i arropenjada en els tècnics, arropenjats per no mullar-vos i per si de cas culpar-los a ells en tot el que us 
interessa. Quan alguna cosa surt malament o s’endarrereix, des de tots els membres de l’oposició, hem vist com 
els culpeu tant a ells com a nosaltres, a l’oposició. En canvi, sou uns artistes de les medalles quan alguna cosa 
funciona com és normal que funcioni si hi ha un munt de gent al darrera treballant.  Amb la resta, us poseu de 
perfil.  Una política on no es veu ni projecte polític ni atreviment en mullar-se. Mireu si es greu la manera que  
teniu de governar que a part de culpar als tècnics quan no sou capaços de tirar endavant algun tema, feu coses 
pitjors, us posaré uns exemples: 

-El tema dels patis de les cases enderrocades a la plaça nova, la poca eficàcia demostrada en la negociació per 
la compra, sense més ni més, se us ocurreix culpar a l’oposició en el seu conjunt, quan sou el govern els que no 
heu sabut arribar a un acord per a la compra dels patis amb les dues propietats particulars. Com a justificació 
d’aquesta falta de decisió o recursos a l’hora de comprar aquesta patis, amb  alguns veïns i veïnes heu utilitzat 
l’argumentari que l’oposició no estàvem d’acord o no permetien pujar el preu, quan la realitat és la contrària, 
explicació (Instància presentada i suggeriments explicats en comissió d’obres, taxació,  etc).  

-Un altre tema; el del parc solar ubicat a Vallmanya, el que ja no es farà. Tant costa fer una reunió amb els  
afectats per la línia i explicar que ha caigut per terminis ja que la Generalitat ha estat lenta i ni tan sols ha iniciat  
la  tramitació  per  poder  acabar  complint  amb els  terminis.  Tanmateix,  no  és normal  assabentar-nos que als 
desafectats de la línia del parc solar de Vallmanya, ara l’alcalde els hi diu, individualment, que no els fa una 
reunió per explicar-los-hi com està tot, posant-nos a l’oposició pel davant i dient-los a aquestes persones que ho 
havia parlat amb l’oposició i que aquesta va dir que no calia fer reunions, argumentant també que no calia perquè 
vindrien els afectats per la línia del gran projecte al latifundi de Montagut. Li hem de demanar públicament que no 
ens posi a l’oposició pel mig perquè nosaltres pensem a l’inrevés. Precisament pensem que han faltat reunions 
per explicar-ho detalladament, explicant els beneficis del que representa pel poble encara que malauradament, 
com passa en els grans projectes de futur, hagi uns afectats per la línia. Nosaltres precisament pensem que ha 
faltat, entre altres coses, tacte i més reunions per acompanyar-los en la busqueda d’indemnitzacions justes. 

O sigui, quan no sabeu resoldre un problema, us espolseu la responsabilitat i ens tireu la cavalleria a sobre de 
l’oposició sense que nosaltres ni ho sapiguem. menys mal que hi ha gent que ja no us creu i ens ho explica. Avís 
a la ciutadania. si mai escolteu a un alcalde o alcaldessa que culpa a l’oposició d’algun tema mal resolt, no el  
cregueu mai. ni aquí ni en lloc…ja que  l’oposició no té cap culpa dels mals que no sap resoldre un govern. 

I en quart lloc, el súmmum que fa augmentar la desconfiança en aquest govern, és tracta del que vam veure tots 
els presents en la comissió preparatòria d’aquest ple.  No vau saber explicar-nos les dos noves inversions, ja que 
a les nostres preguntes no vau saber que contestar, vau demostrar portar els temes poc treballats i vau tenir que 
trucar als tècnics que vinguessin a explicar quines partides es contemplaven dins de la inversió de 117.000 € 
destinada a accessos i serveis de la zona on s’ubicarà el nou institut provisional.  Després, amb el tècnic, vam 
descobrir que per acabar la urbanització provisional no s’havia contemplat arreglar l’accés a les piscines ni el 
pàrquing, on també hauran d’aparcar els cotxes per deixar els nens de l’escola del parc del Saladar i ara també 
els de l’Institut. Creiem que faltaran uns 30.000 € aproximadament per al pàrquing i l’accés, al que haurà de 
sumar-s’hi els imprevistos que puguin sorgir durant la urbanització.  no heu estat ni conscients que si aprovem 
aquest pressupost estem deixant hipotecada l’execució de la urbanització de la zona en una part i s’haurà de 
treure diners d’un altre costat. Amb les conseqüència negatives de que a partir de les eleccions del maig haurem 
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de còrrer per a acabar-ho a temps (ja tenim la primera modificació pressupostària abans de començar). 

El més surrealista encara faltava per venir, la segona inversió, quan us preguntem per QUIN TRAM DE CAMÍ 
LATERAL DE L’AUTOVIA aniria destinada aquesta inversió?. No ho teníeu clar i acabeu trucant per telèfon a un 
altre tècnic i ell va ser qui ens va explicar el projecte i que a la inversió s’inclou un altre tram que no sabíeu.  

I per últim, volem posar damunt de la taula un tema que és el que ens ha acabat de decantar en el sentit que no 
podem confiar amb vosaltres. A part de la deslleialtat demostrada i la poca legitimitat en actuar unilateralment. No 
es normal que s’utilitzin tàctiques d’embrutar per embrutar que sempre queda alguna cosa.  No és normal que 
ens assabentem amb diferents  veïns i  veïnes del  poble que quan venen a l’Ajuntament  per  resoldre  algun 
problema i  a  vegades s’ha de  dir  que no,  ja  sigui  perquè és impossible  jurídicament  o  perquè no s’escau 
beneficiós per l’interès general o fins i tot perquè no ho creieu el govern o perquè no en sabeu més de com 
resoldre-ho  o  gestionar-ho, digueu que és  culpa  de  l’oposició  perquè us  vigila,  quan la  realitat  és  que ens 
quedem sorpresos quan alguns veïns ens ho expliquen i ni tan sols en sabíem res perquè entre altres coses no 
ens expliqueu gran  cosa.  Això ens  porta  a concloure  que la  transparència d’aquest  govern deixa molt  que 
desitjar.  Aquesta evidencia de polítiqueo de jugar a confondre a la gent es descobreix tard o d’hora i a qui la 
practica el deixa molt en evidència com per a continuar sent alcalde o alcaldessa d’una població. No es pot 
mentir mai, perquè s’agafa abans a un embustero que a un coix. 

Dit tot això, esperem que presenteu la liquidació dels comptes generals 2022  en breu, abans de les eleccions. 
Serà un exercici de transparència i ens comprometem en que si surt millor que la de l’any passat i si avui no  
s’aprovés el pressupost en  parlem una altra vegada.  De moment, a pesar del poc treball demostrat i del poc 
projecte a llarg termini que se us veu. I  després d’analitzar tot el que us hem explicat hauríem de votar en 
contra. Però, com anteriorment us heu saltat les polítiques de contenció de la despesa, no hi ha altre pressupost 
possible, és un pressupost tecnòcrata per salvar els mobles, amb poca petjada i projecte polític per implementar 
canvis i poca valentia per explicar i solucionar la situació econòmica.  O fem un gir clar en les polítiques de 
despesa o anem encaminats cap a que ens obliguin a aprovar des del Departament d’economia un Pla econòmic 
i financer des de fora i això suposaria retallades dràstiques que afectarien als serveis per a tothom o que ens 
obliguessin a pujar impostos. No ho volem i per això no hauríem d’estirar més el braç que la màniga i començar a 
contenir despeses innecessàries abans que ens obliguin des de fora. Hauríem de treballar plegats, Polítics i 
treballadors… els polítics pel bé de mantenir els serveis de la ciutadania i els treballadors per salvaguardar una 
cosa molt important per a ells; El patrimoni personal que representa un sol lloc de treball. I cuidado amb això, no 
us cregueu promeses electorals per no caure un altra vegada amb la mateixa pedra i algun polític jugui amb 
aquest patrimoni personal sense ètica ni humanitat. 

Malgrat  tot,  per  tal  que  hagi  una  mínima  governabilitat  i  per  tal  d’agilitzar  la  feina  i  els  pagaments  a 
proveïdors. Malgrat no haver-se treballat prou alguns temes, necessitem alleugerir la feina als tècnics comptables 
perquè hem de fer més amb menys. per tot això ens abstindrem

2.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que venim d’un pressupost, al 2022, on han pujat una barbaritat les despeses de 
subministraments energètics per això l’augment de les despeses. Per altra banda dir que considerem millor presentar 
els pressupost per separat amb cada grup municipal per intentar arribar a consensos i posteriorment fer una reunió  
general,  ho creuen millor  així.  El  pressupost  de 2022 van incorporar  molts romanents de tresoreria d’exercicis 
anteriors, en 3 anys hem tingut 3 interventors i 3 tresorers cadascú amb uns criteris tècnics diferents. Cal dir que les 
despeses no superen als ingressos, no es menteix. Recorda que la liquidació dels pressupostos no les fan els polítics 
sinó l’interventor assessorada per una empresa externa. Si no fos veritat la situació econòmica que van anunciar no 
no podríem reduir la pòlissa de crèdit als cinc-cents mil actuals, a més no utilitzada. Recorda que tampoc han 
substituït  tots els  llocs de treball  on s’han produït  jubilacions en el  cap d’obres,  però recorda que això va en 
decrement dels serveis. Les modificacions de crèdits sempre es produeixen durant l’any res de nou. Tampoc està 
d’acord en l’acusació de culpar a l’oposició, els solars de la plaça Nova no s’han adquirit perquè tenim unes taxacions 
inferiors al preu que demanen els propietaris, que si puja més de 100.000 €. requereix informe de la Direcció General 
d’Administració Local i et podríem tombar la operació. Recorda que tot el rellevant que s’acordi ha de passar per 
comissió informativa i ells solament tenen 4 regidors, no tenen majoria. Respecte al camí lateral estem pendents de 
que es resolgui la subvenció i no es preveu urbanitzar el lateral de les piscines. Recorda que el govern el composen  
solament 4 regidors, hem fet la feina de 7, han arribat a tota reu fent molta feina, però reitera les disculpes pels 
problemes de comunicació que han pogut tenir.

3.- El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa respon al Sr. Ezquerra que de vegades els informadors no són bons, 
respecte les negociacions pels solars de la Pl. Nova recorda que hi ha un propietari que no és venedor. Demana  
disculpes pels errors que s’han pogut cometre en alguns projectes, però no sempre poden passar per davant dels  
criteris tècnics i per això han de canviar les propostes. 
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4.- La regidora Sra. Ester Ibars, respon al Sr. Ezquerra que quan es pregunta per la reducció del pressupost de 
personal,  per  exemple,  s’han  de  fer  seguint  els  criteris  de  l’interventor,  no  volen  fer  coses  amb  informes 
desfavorables, malgrat veure com un any el criteri era un i al present pressupost el interventor ha canviat el criteri de 
pressupostar una part de les places vacants. Recorda que les polítiques de despeses que va fer quan era alcalde era 
amb el recolzament del seu grup, ja que també formaven part del govern i van ser partícips de la eliminació de  
lloguers, reducció d’hores i  de la no substitució baixes. Recorda que ha dit  que espera que els resultats de la 
liquidació e 2022 siguin millors que els de 2021, reconeix que eren bons i li  demana coherència.
5.- El regidor de SA Sr. Ezquerra replica que accepta que s’han produït estalvis, però es perquè no s’han fet les 
inversions previstes, que s’incorporen com a romanents a l’any següent.  Quan parla de despesa excessiva es 
refereix a la pista de gel (20.000 €), Associació municipis per la Independència, Una web que publica Polígons que 
sempre es igual, despeses en comunicació (30.000 €.) i moltes despeses similars, moltes factures de petit import que 
sembla serveixen per assessorar a l’Alcaldia. Creu que si arriben els ingressos procedents de les plaques solars es 
podran fer inversions, recuperar carrers, etc. però mentre tant s’ha de reduir la despesa. No diu que no es recolzin els 
tècnics sinó que no li poden donar les culpes als tècnics, els polítics s’han de mullar. Creu que la liquidació de 2022 
sortirà pitjor que al 2021 i això es salva perquè no estan vigents les regles fiscals. Creu que es veurien abocats a un 
pla financer si es reestableixen. Com la RLT nova, està tapada quan es algo que s’hauria d’encarar. 

L’Alcalde recorda que la baixa activitat de 2020 per la pandèmia va produir romanents pel 2021, es normal, els 
impostos de les plantes solars serviran per millorar el nostre poble, algunes baixes de personal, com en la policia, no 
es podran fer, o la reducció d’impostos, sona tot molt de campanya electoral. S’ha fet un pressupost tecnòcrata, no 
podem fer mes.

Seguidament es dona per finalitzada aquesta intervenció, amb queixa del Sr. Ezquerra, donant la paraula a la resta 
de grups municipals. 

5.- El Sr. Santi Pelegrí, en representació del grup municipal d’ERC, comença proposant l’esmena de les dates dels 
informes de secretaria i de la Comissió informativa que consten al 2022 i han de ser al 2023 (3r i 4t punt part  
expositiva, esmena de rectificació acceptada.).  

Igualment vol  ratificar les paraules del  regidor de SA en quant que l’equip de govern en la  passada comissió  
d’hisenda del Ple no tenien la comissió preparada i no van saber respondre els dubtes fins que no va venir el tècnic i  
el va explicar. També estan decepcionats perquè per justificar les seves polítiques han posant en boca dels membres 
de l’oposició coses que no havien dit, cosa que deixa molt que desitjar per un alcalde. A l’hora agraeix el canvi de 
data del ple per tal que pugui assistir. 

També vol  posar  en valor  la feina del  nou intervenció per  tal  de poder  tenir  durant  el  primer  trimestre el  nou 
pressupost, ja era hora. 

Seguidament manifesta que no entrarà en el detall del pressupost, tothom el pot consultar al estar en exposició 
pública. L’argument vol incidir en la falta teixit de confiança entre el govern i tos els grups de l’oposició, falta de  
complicitats i manca de transparència, se’ls va presentar un pressupost fet, fonamentalment elaborat pels tècnics 
amb poca intencionalitat política, sense cap mena de possibilitat de participació.

Li farà unes cinc preguntes, que per ells tenen la mateixa resposta. La primera seria preguntar si l’Alcalde s’ha 
esforçat i ha fet tot el possible per arribar a un acord?. La segona, recorda que la segona trobada per parlar del  
pressupost,  el  seu  grup  li  va  demanar  diversa  documentació?,  documentació  d’ingressos  i  depeses,  com  la 
justificació de la maquina netejadora o de l’estudi de la empresa per millorar taxa de l’1,5% d’empreses de llum i gas, 
que no han rebut. Està bé que incorporin projectes de plaques solars seguin les seves propostes, però fan tard amb 
els projectes que s’han de licitar i no tenim encara cap placa col·locada. La tercera, afegeix que al darrer pressupost  
es van abstenir per tal de donar un vot de confiança i es poguessin executar les seves propostes que es van 
incorporar, Vostès creuen que la confiança s’ha correspòs?. La quarta es refereix a que diuen que durant el seu 
mandat s’han reduït les despeses, i les operacions de crèdit?, l’informe d’intervenció relaciona totes les operacions de 
crèdit vigents que té l’ajuntament, del 2020 al 2022 s’han fet 4 operacions per 1,5 milions d’euros. Per tant la 
intervenció de l’Alcalde sembla un al·legat final d’un judici per justificar la seva gestió municipal. La cinquena, Vostè 
creu que per responsabilitat i coherència l’hem de donar la confiança al pressupost d’engany?, la resposta és no, no 
donarem la confiança. Per responsabilitat i perquè creiem que amb el pressupost prorrogat que teníem es podia  
passar fent modificacions com les que hem aprovat avui també. També recorda que l’any passat van demanar fer 
comissions de seguiment del pressupost cosa que no s’ha fet ni una, tampoc de comissions de comptes, per tant s’ha 
trencat la confiança i es veuen abocats a no donar suport. 

6.- La regidora delegada d’Hisenda Sra. Ester Ibars, respon respecte a la falta de confiança, entenc que Vtès.  
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voldrien fer el pressupost, però el govern ha de marcar la línia. Se les va donar tota la informació però es van 
presentar a les reunions i no s’havien mirat res de res. Vol dir que s’han treballat els pressupostos i repassat de dalt a 
baix, també felicita a la intervenció que ha posat moltes ganes en tenir-los preparats, però dona a entendre que no els 
entenen, que els ingressos que tenim no podem atendre les inversions, ja fa tres anys que ho diu, i totes s’han de fer 
amb crèdits i subvencions. Creu que no s’han mirat el pressupost i per això no poden dir res ni fer propostes clares,  
han tingut un mes per estudiar-se i fer propostes, i pregunta si els hem donat confiança?.

7.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que l’estudi de la màquina que reclama és la que diu l’ACM ja que és la licitada 
en la central de compres, l’empresa que havia d’estudiar lo del 1,5% de les empreses subministradores s’ha de veure 
si serveis i el valoraran. Les plaques solars tenen el projecte, s’han pressupostat totes per enginyeries diferents, fins  
desembre no es disposava, ara es licitarà, no es pot anar tant ràpid. Insisteix que ell no les té desconfiança i ha 
intentat arribar a un acord i no s’ha pogut fer res més. Recorda que la rati d’endeutament esta dins dels límits legals i  
recorda que un dels  crèdits,  el  de les escoles del  Saladar,  és per un tema que va deixar  pendent  el  govern 
d’Esquerra, l’altre per la compra d’un magatzem per la brigada, una molt bona operació que substitueix un lloguer  
mensual, i que funciona molt bé; la resta de crèdits són ponts fins a que es rebin les subvencions, com la del Bio-hub, 
el PUOSC, etc. 

8.- El regidor Santi Pelegrí replica que de la documentació demanada en les reunions on se’ls va presentar els 
pressupostos no ha rebut res del que demanava. Disposaven dels projectes de les plaques solars, com del projecte 
de l’enllumenat amb el que es va aconseguir la subvenció de l’IDAE, després és va incloure als pressupostos del nou 
equip de govern. Però en quant a la confiança es hora de que apareguin que vol dir. El rati d’endeutament, recorda 
que faltaran els 900.000 € que s’hauran d’afegir si s’aprova el nou pressupost de 2023, suma i segueix. El que 
comenta de que va ser culpa d’Esquerra el crèdit del Saladar, creu que va ser de l’actual govern per una manca 
d’informació o reinterpretació de l’afer Saladar per avinences amb la persona a la que se li van pagar els 250 mil 
euros. Altre tema es el presumir del romanent de tresoreria que haurien d’utilitzar per deixar de fer més crèdits. 
Reitera les felicitacions per poder disposar del pressupost dins dels terminis previstos, però recorda que també les 
van dir que no tenien intenció d’aprovar un pressupost perquè tenien el pressupost prorrogat. Que li diguin que els 
pressupostos els voldríem fer nosaltres, recorda que governen en minoria, no es que es vulguin fer però si hauran de 
rendir comptes amb l’oposició per poder aprova’ls, amb minoria no es pot actuar així, perquè si que s’han mirat els  
pressupostos però aquesta  vegada ja no els enganyen. Entenen el pressupost, la relació de crèdits que calen, ja han 
dit el que sumen  els crèdits, les propostes del seu grup, vist l’èxit del passat pressupost, són claríssimes i ja les faran 
quan toco. 

9.- La Sra. Ibars replica que cal saber quines polítiques volen que es deixin de fer, per reduir l’endeutament de 
900.000 del nou pressupost de 2023?, però després es queixen que deixen pocs diners a les polítiques de la dona o  
d’altres, sou incoherents. L’endeutament s’augmentarà o no segons es facin totes les inversions o no, com l’any 
passat, que es pràcticament clavat. 

10.- L’Alcalde respon que el projectes d’enllumenat era auditoria, ells van refer l’auditoria i el projecte. Per atendre la  
confiança donada per Esquerra es van fer els projectes de les plaques als edificis i ara es pressuposten, són punts de 
vista diferents. L’Afer que li diu del Saladar, va ser en compliment d’una sentencia que en la que s’havien de pagar un 
deute part en immobles i part en diners, segons va informar la secretaria i l’advocat de l’Ajuntament que li va donar la  
seva avinença, dir que no sap quina avinença tenia amb el creditor ja que no el coneixia de res, però si que es van  
negociar l’entrega d’unes parcel·les i es va fer un crèdit per la diferencia, però sempre han intentat no estirar més el 
braç que la màniga.

Donada per finalitzada la deliberació.

Posada a votació la proposta, amb l’assistència 11 dels 13 regidors que formen el nombre legal del Ple, resta 
aprovada per 4 vots a favor dels regidors del grup municipal de JxCAT més el vot de qualitat de l’Alcalde, amb 4 vots 
en contra dels regidors que integren el grup municipal d’ERC i amb l'abstenció dels 3 regidors que integren el grup  
municipal de SA.

No havent més assumptes que tractar l’Alcalde aixeca la sessió en el lloc, data i hora indicats a l’encapçalament. 
 

I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro aquest 
certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.
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 EL SECRETARI.                                          Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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